
Neprejdú! 
Mantru strážcov hraníc  
z čias socializmu si  
pripomenula Devínska  
počas spomienkového  
Víkendu zatvorených  
hraníc.
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V októbrovom Devexe sme vás informovali, 
že z  Devínskej Kobyly sa nariadením vlády 
Slovenskej republiky stane 1. januára 2024 
prírodná rezervácia. 651,56 hektárov tohto 
unikátneho územia sa rozčlení na  zelenú 
zónu (489,18 ha) s  piatym stupňom ochra-
ny a na oranžovú  zónu (162,38 ha), v ktorej 
bude platiť štvrtý stupeň ochrany. Čo kon-
krétne to znamená pre návštevníkov Devín-
skej Kobyly, vyplýva zo zoznamu vyhrade-
ných miest, ktorý vydal odbor starostlivosti 
o životné prostredie Okresného úradu Brati-
slava. Vyhradené sú také miesta, na ktorých 
zákon nezakazuje návštevníkom pohybovať 
sa mimo vyznačeného turistického alebo ná-
učného chodníka za hranicami zastavaného 
územia obce, samozrejme, pri dodržaní sta-
novených pravidiel. 

Pohybovať sa v  prírodnej rezervácii De-
vínska Kobyla za  hranicami zastavaného 
územia obce aj mimo vyznačeného turis-
tického alebo náučného chodníka bude 
po 1. januári 2024 možné v celej zelenej zóne 
a na určených miestach oranžovej zóny, pri-
čom pohybom sa rozumie aj beh, severská 

chôdza a turistika. Keďže v týchto lokalitách 
hrozí zvýšené nebezpečenstvo padania ko-
nárov a stromov, pohyb sa tam odporúča len 
na vlastnú zodpovednosť. 

Ale teraz už konkrétne. V celej zelenej zóne 
prírodnej rezervácie a na určených miestach 
v oranžovej zóne bude možné za hranicami 
zastavaného územia obce jazdiť na koni, ly-
žovať sa v období snehovej pokrývky, zbierať 
lesné plody a  huby pre vlastnú spotrebu, or-
ganizovať a  vykonávať verejné telovýchovné, 
športové, turistické a  iné verejnosti prístupné 
spoločenské podujatia, ak organizátori ta-
kýchto podujatí najneskôr 10 pracovných 
dní vopred oznámia ich konanie na  adrese  
chko.malekarpaty@sopsr.sk. Na  ostatnom 
území oranžovej zóny prírodnej rezervácie 
bude možné organizovať a vykonávať len te-
lovýchovné, športové a  turistické podujatia, 
a to na vyznačených turistických a náučných 
chodníkoch podľa mapy č. 1 a  na  cyklotra-
sách a lesných približovacích cestách vyzna-
čených na mape č. 2 opäť za podmienky, že 
organizátori ohlásia ich konanie e-mailom 
najneskôr 10 pracovných dní vopred. Rovna-

ká povinnosť sa vzťahuje aj na organizátorov 
podujatí v  orientačnom behu, ktoré možno 
organizovať a  vykonávať len v  zelenej zóne 
prírodnej rezervácie. Spodná časť Weitovho 
lomu sa vyhradzuje na  konanie bohoslužby 
každoročne 15. septembra. 

Mapu č. 2 by si mali podrobnejšie preštu-
dovať záujemcovia o  vstup do  prírodnej re-
zervácie a jazdu v nej na bicykli za hranicami 
zastavaného územia obce. Pozornému oku 
neujde, že stanovené pravidlá dovoľujú vstup 
a  jazdu na  bicykli okrem vyznačených cyk-
lotrás aj po lesných približovacích cestách. 

Zakladať oheň mimo uzavretých stavieb 
za hranicami zastavaného územia obce bude 
v prírodnej rezervácii Devínska Kobyla po 1. 
januári 2024 možné už len na piatich existu-
júcich ohniskách v lokalitách Nad Sandber-
gom, Devínska Kobyla – rozhľadňa, Stud-
nička pri ceste, Biele skaly a Psie skaly. 

Pozrite si celý dokument Zoznam vyhra-
dených miest v prírodnej rezervácii Devín-
ska Kobyla na webovom sídle mestskej časti 
www.devinskanovaves.sk.

Spracovala Zuzana Štukovská

Nové pravidlá na Devínskej Kobyle 



Milí Devínskonovovešťania,
futbal je fenomén, ktorý spája ľudí naprieč 

národmi, kultúrami a kontinentmi. Dokáže 
vzbudiť emócie, na  chvíľu nás vytrhnúť zo 
zabehnutého kolobehu bežných povinností 
a priniesť zábavu a radosť. A takúto radosť 
urobili celej Devínskej Novej Vsi naši futba-
listi FCL Devínska Nová Ves, ktorí dokázali 
opäť vysoko postúpiť v  rámci vyraďovacej 
časti Slovenského pohára a  dokonca pri 
svojom postupe do osemfinále poraziť jedno 
z najlepších futbalových mužstiev na Sloven-
sku, AS Trenčín, ktorý sme privítali na našich 
trávnikoch. Profesionálne mužstvo, ktoré aj 
tento rok ašpiruje na titul najlepšieho futba-
lového tímu Slovenska. Preto by som sa veľmi 
rád aj týmto spôsobom poďakoval všetkým 
hráčom, funkcionárom a všetkým fanúšikom 
nášho futbalu, ktorí svojím veľkým srdcom 
pre šport a Devínsku urobili mnohým z nás 
radosť na  trávniku aj mimo neho. Len ne-
dávno sme spolu oslávili sté výročie futbalu 
v našej mestskej časti, ku ktorému si vybojo-
vali historický úspech a darček v jednom. 

V Devínskej sa roky snažíme nielen rozví-
jať, obnovovať a budovať nové športoviská, 
ale aj všestranne podporovať športové kluby 
či združenia. A preto som veľmi hrdý nielen 
na našich futbalistov, ale aj na boxerov, ta-
nečníkov, stolných tenistov, šípkarov, hokej-
balistov či šachistov, lebo práve ich krásne 
výsledky sú našou vizitkou a  skvelým vzo-
rom pre naše deti. 

Október v Devínskej bol však nielen v zna-
mení športových podujatí, ale aj tradičného 
Jablkového hodovania či Lampionády, kto-
rá každý rok viac a  viac prekvapuje fantá-
ziou detí. Veľká vďaka opäť patrí nášmu 
 IstraCentru za  skvelú organizáciu tohto 
podujatia a  jeho veľký úspech u  detí a  ich 
rodičov. V novembri by som vás chcel opäť 
pozvať aj na  spomienkové zhromaždenia, 
ktorými si pripomíname časy minulé. A ke-
ďže o mesiac je tu už vianočný čas, určite si 
nenechajte ujsť obľúbenú vianočnú uličku, 
ktorú už intenzívne pripravujeme, aby sme 
ju spolu s  vami mohli slávnostne otvoriť 6. 
decembra, na Mikuláša, ktorý v uliciach De-
vínskej nebude chýbať ani tento rok.

 Prajem si, milí Devínskonovovešťania, 
aby naši športovci boli pre nás inšpiráciou 
pri prekonávaní samých seba, aby deti boli 
dôvodom, prečo veríme v  lepší svet okolo 
nás, a naša Devínska nech je pre nás stále 
dôvodom na hrdosť a radosť. 

S úctou
Dárius Krajčír, starosta

Z ROKOVANIA MZ

ZOČI-VOČI PROBLÉMOM...
Hlavná vstupná brána do Devínskej Novej 
Vsi je už dlhšie miestom častých doprav-
ných nehôd. Situácia môže byť ešte zložitej-
šia po ukončení viacerých rozpracovaných 
developerských projektov, ktoré zvýšia po-
čet obyvateľov mestskej časti. Ich bezpeč-
nosť je pre tunajšiu samosprávu prioritou, 
čo potvrdilo aj októbrové rokovanie poslan-
cov miestneho zastupiteľstva. 

Turbookružná križovatka  
na Eisnerovej opäť na stole 
Ide o  jeden z najväčších projektov v oblas-
ti cestnej dopravy v Bratislave, s ktorým si 
Devínska Nová Ves bez spolupráce s  ma-
gistrátom hlavného mesta sama neporadí. 
„Prišli sme s komplexným návrhom zmluvy 
a  so  zákonným riešením situácie vrátane 
veľmi solídneho modelu financovania tej-
to stavby,“ informoval poslancov starosta 
Devínskej Novej Vsi Dárius Krajčír. Pred 
začiatkom rokovania miestneho zastupiteľ-
stva však dostal správu, že hlavné mesto má 
iný pohľad na vec, čo si vyžiada ďalšiu dis-
kusiu s viceprimátorkou Bratislavy. Napriek 
novej prekážke sa Dárius Krajčír svojho 
cieľa nevzdáva. „Opätovne deklarujem pri-
pravenosť mestskej časti uhradiť z vlastných 
prostriedkov oprávnené prvotné náklady 
na  túto stavbu,“ vyhlásil. Podľa jeho slov 
hlavné mesto má na  to zdroje z  poplatku 
za  rozvoj, ktorý mu za  tento štvrťrok len 
Devínska odviedla vo výške 150-tisíc eur. 
„Z týchto prostriedkov sa teda nebudú robiť 
projekty v  iných mestských častiach Brati-
slavy, ale v  Devínskej,“ predstavil poslan-
com svoju argumentáciu v  prípade reali-

zácie tohto nateraz najkomplikovanejšieho 
projektu. Starosta aj na  základe podnetov 
viacerých občanov žiada magistrát taktiež 
o opravu druhej časti chodníka na Eisnero-
vej ulici. 

Investície do školstva pokračujú, 
príprava revitalizácie vnútrobloku 
vo finále
Samospráva mestskej časti Devínska Nová 
Ves podáva pomocnú ruku vedeniu Zák-
ladnej školy na  Ulici Ivana Bukovčana aj 
po  odovzdaní nových objektov prístavby 
a  nadstavby do  prevádzky. „Bolo potrebné 
doplniť ešte mobiliár a  inventár školy, čiže 
na  základe požiadaviek jej vedenia sa tam 
robí ešte množstvo ďalších doplnení a úprav,“ 
konštatoval starosta Dárius Krajčír. Čo sa 
týka revitalizácie vnútrobloku na Ulici Šte-
fana Králika, žiadosť bola podaná, v hre sú 
výzvy v  rámci eurofondov a  po  doriešení 
verejného obstarávania sa môže začať prí-
prava projektovej dokumentácie. S  realizá-
ciou tohto projektu sa počíta v budúcoroč-
nom rozpočte mestskej časti. 

Devínska ráta s rozvojom aj v roku 
2024 
Mestská časť Devínska Nová Ves má pod-
ľa starostu Dáriusa Krajčíra rozpracované 
viaceré rozvojové scenáre. „Naše hospodá-
renie je našťastie dobre nastavené, z  toh-
to dôvodu by sme až príliš utrpieť nemali. 
V investíciách však bude treba trošku poľaviť 
a  sústrediť sa na  priority,“ avizoval Dárius 
Krajčír.

Zuzana Štukovská 

POVEDALI NIE
Poslanci miestneho zastupiteľstva Devínskej Novej Vsi na  svojom októbrovom zasadnutí 
odmietli návrh dodatku č. 24 k Štatútu hlavného mesta SR Bratislavy z dôvodu, že sa snaží 
zlegalizovať nevýhodný model financovania pre mestskú časť. Zámerom je dosiahnuť, aby 
60 % z vybratých miestnych daní dostávalo hlavné mesto a zvyšných 40 % by sa prerozde-
ľovalo mestským častiam podľa počtu obyvateľov. Poslankyňa Jaroslava Kaňuchová Pátko-
vá v rozprave poznamenala, že Devínska je sídlom obrovského automobilového koncernu, 
ktorý v našej mestskej časti zamestnáva 10-tisíc ľudí. „Pravidelne sa sem presúvajú, zaťažujú 
životné prostredie, cesty, obchody, využívajú parkoviská a celú infraštruktúru Devínskej vrá-
tane služieb,“ dodala. Tento fakt treba podľa stanoviska komisie legislatívy, financií, mandá-
tovej a kontroly, s ktorým sa poslanci stotožnili, zohľadniť aj pri prerozdeľovaní miestnych 
daní. 

Poslanci miestneho zastupiteľstva nesúhlasili ani s návrhom všeobecne záväzného naria-
denia (VZN) hlavného mesta o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné sta-
vebné odpady na území Bratislavy. Jeho schválením v predloženom znení by sa na základe 
výpočtov komisie legislatívy, financií, mandátovej a kontroly až trojnásobne zvýšili poplat-
ky za odvoz komunálneho a drobného stavebného odpadu obyvateľom žijúcim v rodinných 
domoch, čo by bolo mimoriadne zaťažujúce pre seniorov, jedno- a dvojosobové domácnosti. 
Podľa starostu Dáriusa Krajčíra toto VZN treba kompletne prepracovať.                              

(zš) 
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Ak organizátori Víkendu zatvorených hra-
níc chceli ľudí smerujúcich počas druhého 
novembrového víkendu od  Istrijskej ulice 
k Cyklomostu slobody vrátiť v čase o štyrid-
sať-päťdesiat rokov dozadu, urobili to per-
fektne! Hereckému komparzu oháknutému 
v dobových rekvizitách chýbal už iba riadne 
naštvaný vlčiak. Vzápätí sa privalila akási 
organizovaná skupinka asi tridsiatich výlet-
níkov a  popri nich dvaja 12-roční pionieri 
vo funkcii mladých strážcov hraníc. Samo-
palníkom oznámili, že konkrétny človek zo 
skupinky návštevníkov sa správa podozrivo 
a  doteraz ho nikdy v  Devínskej nikto nevi-
del. Pohraničníci chlapa schmatli a  vsotili 
ho do  chodby bývalej Mýtnice na  provizór-
ne vypočúvanie. Spoza zabuchnutých dverí 

sa ozývalo mučenie a  krik zadržaného ne-
šťastníka. Jeden z  pohraničníkov sa priho-
voril pionierom: „Nebojte sa, republika bude 
na  vás pamätať! Ale teraz sa už vráťte tam, 
kde máte byť, na stanovištia!“

Dokonalé déjà  vu. Zvrátenosť komunis-
tického režimu pri ochrane štátnej hrani-
ce s  Rakúskom akoby nepoznala mieru. Aj 
deti zatiahli do  tohto čudesného hororu: už 
v roku 1965 v dedinách a mestečkách po celej 
dĺžke čiary medzi Moravským Jánom a Ču-
novom stáli pionierske hliadky a  skúmali, 
kto sa správa podozrivo, kto nepatrí do  ich 
lokality a potom utekali nahlásiť svoje obja-
vy na vyššie miesta. Ak boli v prieskume deti 
úspešné, dostali odmenu sto korún českoslo-
venských, v mnohých prípadoch aj hodinky 

člena pohraničnej stráže. 
Propaganda bývalého režimu pracovala 

na plné obrátky. Roľníkov či rybárov začiat-
kom päťdesiatych rokov vyhnali od  sloven-
ských brehov rieky Moravy a vysvetlili im, že 
technické zábrany, takzvané ježe proti preni-
kaniu áut k  hranici, či ostnaté drôty s  elek-
trickým prúdom a mínové polia sú v záujme 
pracujúceho ľudu ich ľudovodemokratické-
ho zriadenia. A že kapitalistický nepriateľ sa 
vďaka týmto opatreniam do Československa 
nedostane. Na  Západe, najmä v  ľavicových 
politických kruhoch Rakúska či Francúzska, 
totiž kolovala legenda, že východný blok dáva 
každému človeku prácu, ba aj byt a že odísť 
tam musí byť terno. Aj sa podarilo akémusi 
Španielovi tajne sa prešmyknúť cez hranicu, 
ale chytili ho, vypočúvali a potom vyhostili 
nazad do Rakúska. Možno amigo z Pyrenej-
ského polostrova až vtedy pochopil, čo je to 
boľševický internacionalizmus v praxi.

Ján Mitáč z oddelenia kultúry Bratislavské-
ho samosprávneho kraja, jeden z  hlavných 

MILUJ BLÍŽNEHO SVOJHO!
Uniformovaní pohraničníci, v rukách samopaly. V tvári drzá 
zlosť. Strmo vykročia oproti mne a fotografke Marte Földešo-
vej. „Viete o tom, že vstupujete do pohraničného pásma? Preu-
kážte sa občianskymi preukazmi!“

Víkend zatvorených hraníc mal 
obyvateľom Devínskej Novej Vsi 
pripomenúť časy, na ktoré sa 
nezabúda... Fo
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organizátorov Víkendu zatvorených hraníc 
v  Devínskej Novej Vsi, vyratúva počty mŕt-
vych. „Kolegovia z Ústavu pamäti národa zdo-
kumentovali 42 obetí pri pokuse utiecť z Čes-
koslovenska. Mnohých zastrelili, iní sa utopili 
alebo ich roztrhalo na  mínovom poli. Pohra-
ničníci sa neštítili ani zabíjať malé deti a celé 
rodiny ako v  prípade rodiny Erenfeldovcov 
v lokalite Jarovská Bažantnica. Projektily sko-
sili oboch rodičov a ich osem- a dvanásťročné 
deti. Hrdinovia boli za to vyznamenaní, dosta-
li hodinky veliteľa pohraničnej stráže a okrem 
dovolenky aj  finančnú odmenu.“ Tie hnusné 
časy ideologickej nenávisti znásobené bezpre-
cedentnou krutosťou sa zrkadlia aj v príbehu 
Hartmuda Tautza. Mladý, osemnásťročný ro-
dák z Magdeburgu túžil študovať hru na kla-
rinet, ale keďže jeho príbuzní utiekli do  zá-
padného Berlína, štátna moc v  NDR mu to 
nedovolila. Rozhodol sa preto ujsť. Preveroval 
si viaceré úseky štátnej hranice s Rakúskom 
a v roku 1986 sa vybral do Bratislavy. Nebol 
dobrý plavec, zvolil si preto suchozemskú ces-
tu úniku v Petržalke. Týždeň býval vo vyso-
koškolskom internáte Družba v Karlovej Vsi 
a  skúmal zabezpečenosť pohraničného úze-
mia. A jedného večera sa vybral...

„Plazil sa v  kukuričnom poli, len mal to 
nešťastie, že vtedy tu bol výcvik dvoch psov – 
Robieho a Riša. Išlo o  československé vlčiaky 
špeciálne cvičené na  zadržanie osôb, podľa 
dobovej terminológie, narušiteľov hranice,“ 
povie Ján Mitáč a  musí riadne zhlboka dý-
chať, aby sa dostal k pointe. „Psy boli bratia 
a pri love sa správali ako v  svorke. Hartmu-
da v  kukuričnom poli dostihli asi 22 metrov 
pred rakúskou hranicou, kde ho rozhrýzli 
na  franforce. Vytrhli mu kus mäsa s  oblič-
kou, oskalpovali mu hlavu...“ Premotivova-
ní pohraničníci namiesto toho, aby chlapca 
odviezli do nemocnice, začali ho vypočúvať, 
kde má komplicov. Nádejný klarinetista upa-
dal do bezvedomia, vzali ho teda ešte na rotu, 
aby sa vypočúvania zhostili skúsenejší mä-
siari. Magdeburčan umrel na šok z rýchleho 
vykrvácania a  patológovia vo vojenskej ne-
mocnici potvrdili, že ak by mu okamžite po-
skytli pomoc, mohol žiť. 

Krutosti ako na  bežiacom páse. A  šťast-
ní sú tí, ktorí to nezažili. Občas však mali 
ľudia na  úteku aj šťastie. Josef Hlavatý na-
príklad zistil, že v  určitom ročnom období 
veterné prúdy od  Malých Karpát pri Ma-
lackách vanú do  Rakúska. Opásal si preto 

svojho trojročného syna na  telo a  nasadol 
s ním do vlastnoručne vyrobeného motoro-
vého rogala. Let k hranici neušiel pozornosti 
strážcom, po poplachu vzlietol do akcie vo-
jenský vrtuľník, ale Josef už bol za  vodou... 
No nemal ešte vyhraté. Jeho manželku, ktorá 
v tom čase dostala s ďalším synom vycesto-
vaciu doložku do  Juhoslávie a  v  Belehrade 
požiadala na rakúskom veľvyslanectve o po-
litický azyl, vypátrali eštebáci. A  pokúsili 
sa uniesť jej syna. Matka však začala na uli-
ci kričať a  okoloidúci ľudia, ktorí pribehli 
na pomoc, chlapca vytrhli eštebákom z rúk. 
Občas majú šťastné konce príchuť príšerné-
ho napätia. 

Iba vo výnimočných prípadoch, keď sa 
história zachveje, prestávajú platiť algoritmy 
hrôzy a  vystrieda ich láska. Ako v  novem-
bri 89, keď na slovenskú colnicu v Petržalke 
prišli neočakávane rakúski colníci a spolu si 
sadli za stôl k tanierom fajnovej kapustnice. 
A  colník Gerhard Schödinger sa na  prvý 
pohľad zaľúbil do colníčky Marty Podhrad-
skej. Žijú spolu dodnes. Dávajú ten najkrajší 
odkaz barbarstvám z doby totalitného tem-
na.

 Juraj Mravec

Ján Mitáč z oddelenia kultúry 
Bratislavského samosprávneho 
kraja, jeden z hlavných
organizátorov Víkendu 
zatvorených hraníc

Marta Podhradská a Gerhard 
Schödinger, colníci z „opačných“ 
brehov Dunaja. Ich láska  
bez hraníc stále pokračuje. 

Starosta Dárius Krajčír 
a zástupkyňa starostu Beáta 

Janatová pri spomienke 
na tých, ktorí pri pokusoch 

o útek prišli o svoje životy



RADOSTNÉ  
POPOLUDNIE
Potešili sme babky a  dedkov – povedali o  návšteve 
klubu dôchodcov pri príležitosti Mesiaca úcty k  star-
ším dievčatá a  chlapci z  II. D triedy Základnej školy 
na  Ulici Ivana Bukovčana. „Jedna babička aj plakala 
a všetci sa na mne smiali, lebo som mala masku vlka,“ 
hovorí Rebecca a  Janka vysvetlí, že spolu „robili vtip“ 
o hluchej babke. „Počuj, babka moja sladká, prišiel som 
ťa zjesť,“ povedala Rebecca a ja na to: „Ale, vĺčik, nerob 
špásy, nechcem sa ísť prejsť.“ Jakubko zarecitoval bás-
ničku na písmenko u. U starkej sa hrávam rád, starký 
je môj kamarát, písmenko u  čítať viem, vám starkým 
ho darujem. Lucasko s  náznakom úsmevu prezradil, 

že jedna babka ho chcela objať, a  tak 
jej to dovolil. Vedúca klubu Daniela 
Lipková bola dojatá: „Pre seniorov je to 
elixír života,“ povedala. Triedna učiteľ-
ka Zuzana Grigerová, ktorá program 
s deťmi pripravila, rozdávala na všetky 
strany šťastné úsmevy, na  svoje deti 
bola pyšná. Starosta Dárius Krajčír 
potešil seniorov kvetinovými darmi. 
Október ako Mesiac úcty k  starším 
bol vyhlásený Valným zhromaždením 
OSN so zámerom poukázať na potre-
by staršej generácie a oceniť jej prínos 
a skúsenosti pre spoločnosť.

(jm)

KEĎ V ULICIACH STRAŠÍ
Istra Centrum sa aj tento rok stalo miestom 
stretnutia tekvicových strašidielok. Detské 
podujatie spojené s diskoparádou šaša Maro-
ša a súťažou o najkrajší svetlonos je v Devín-
skej mimoriadne obľúbené. „Každoročne pri-
chádzajú krajšie a krajšie umelecké výtvory,“ 
chváli deti a ich vyrezávané tekvičky riaditeľ 

Istra Centra Rastislav Šimkovič. Deti si v sále 
Istra Centra zatancujú a s napätím očakávajú, 
či cenu v súťaži nevyhrá práve ich svetlonos. 
Keď sa vonku zotmie, dobre sa do sychravé-
ho večera poobliekajú a vyjdú so svietiacimi 
lampiónmi do obľúbeného tradičného sprie-
vodu.

KRABICE LÁSKY
Devínska Nová Ves sa aj tento rok zapojí 
do  celoslovenskej vianočnej zbierky pre 
seniorov, ktorá potrvá od  20. novem-
bra do 4. decembra 2023. Nachystajte si 
krabice od topánok a naplňte ich niečím 
sladkým, slaným, teplým alebo mäkkým, 
voňavým či zábavným a  prineste ich 
na  miestny úrad. Krabičky so  vzácnym 
obsahom poputujú do  Domu sociálnych 
služieb Senecio, ale aj iným seniorom 
v  našej mestskej časti a  naplnia vianoč-
nou radosťou a šťastím ľudí okolo nás. 
Viac na www.devinskanovaves.sk.

ROZHOVORJE TO O NÁS
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NECH JE PEKNE
Starosta Dárius Krajčír zverejnil 
na  svojom facebookovom profile in-
formácie o  vynovených miestach 
v Devínskej Novej Vsi. Spomenul, že 
sa podarilo zmodernizovať zastávku 
MHD na Hradištnej ulici a pripome-
nul, že ako mestský poslanec a staros-
ta pravidelne žiada obnovu a opravu 
zastávok, lebo tieto investície a  mo-
dernizácie sú plne v kompetencii do-
pravného podniku a hlavného mesta. 
„Som rád, že sa podarilo vynoviť za-
stávku Hradištná. Naša mestská časť 
zároveň investovala do opravy chodní-
kov pri zastávke a taktiež na priľahlej 
križovatke ulíc Eisnerova a  Istrijská, 
kde sme vybudovali aj bezbariérové 
nájazdy k  priechodom pre chodcov.“ 
Starosta ďalej spomenul rekonštruk-
čné práce vo vnútrobloku obytného 
domu na  Ulici Jána Smreka. „Ná-
sledne sa bude opravovať účelová ko-
munikácia na  tejto ulici, ktorá vedie 
k  parku a  športovisku, aj tie revitali-
zujeme. Momentálne prebieha taktiež 
rekonštrukcia chodníkov na  Podhor-
skej a  v  dohľadom čase nás čaká re-
konštrukcia schodov pri športovom 
areáli na Ulici Pavla Horova.“ Dárius 
Krajčír sa poďakoval Devínskonovo-
vešťanom za všetky podnety. Mestská 
časť ich vyhodnotí a tie, s ktorými sa 
stotožní, zaradí do plánov opráv a ob-
novy Devínskej Novej Vsi.

Ako miluje sochár? Urobí priateľovi bustu a pred svojím vlastným odchodom na večnosť 
ju ešte raz pohladí. Alexander Ilečko, kamarát s dávno nebohým spisovateľom Rudom 
Slobodom, sa pred niekoľkými dňami vybral na pravdu božiu za ním. Možno budú spo-
mínať na časy, keď v Modre u Vincka Šikulu spolu popíjali vínko, a podchvíľou sa tak, 
ako to len majstri kumštu vedia, budú tešiť zo spoločného údelu. A  to je ten najkrajší 
variant zo všetkých večností...

POMÁHAME SI
4. december 2023 bude ďalším dňom po-
moci sociálne slabším rodinám v  Devínskej 
Novej Vsi. V  tento deň sa opäť môžete zapo-
jiť do  zbierky trvanlivých potravín a  hygie-
nických potrieb pre sociálne slabšie rodiny. 
„Dobré skutky nám dodávajú silu a  inšpirujú 
k dobrým skutkom aj iných. Nie je nevyhnutné, 
aby ste išli cielene na nákup, stačí, ak sa vyhne-
te plytvaniu a o to, čo nevyužijete, sa podelíte,“ 
myslí si právnička miestneho úradu Erika La-
bašková, ktorej nie sú ľahostajné osudy ľudí 
s  ťažšími životnými údelmi. „Aj malá pomoc 
je pomoc. Tým, že na miestny úrad chodí veľa 
ľudí, ktorých život ťažko skúša, vždy nájdeme 
medzi nimi niekoho, kto darované veci využije. 
Ďakujeme, že spolu s vami dokážeme lepšie po-
máhať iným.“

PONOŽKOVÝ  
OKTÓBER 
Opäť sa potvrdilo, že ľudia v  Devínskej majú 
otvorené srdcia a sú pripravení pomáhať. Naša 
mestská časť sa zapojila do celoslovenskej zbier-
ky, ktorej cieľom bolo vyzbierať čo najviac po-
nožiek. V  pripravených krabiciach na  miest-
nom úrade sa ich nakoniec ocitlo 150 párov. 
Majú pomôcť prekonať chladné dni ľuďom 
v núdzi. „Ponožky sme prostredníctvom Charity 
DNV odovzdali neziskovej organizácii DEPAUL 
SLOVENSKO. Ďakujeme, že ste sa do  zbierky 
zapojili aj vy,“ odkazuje Devínskonovovešťa-
nom Erika Labašková z miestneho úradu.

INFOSERVIS

Najzúfalejšou vecou na  svete je, ak 
človek opustí iných ľudí. Nie je to z mo-
jej hlavy, myšlienku vyslovil Jevgenij 
Jevtušenko, básnik a  prozaik, ktorý bol 
čestným členom Americkej a Európskej 
akadémie umení. Skôr ako svoj život 
dožil v Oklahome, v knihe cestopisných 
zážitkov Fuku! opísal scénu, ktorej bol 
svedkom pri Amazonke. Dolu riekou 
sa plavil parník a  horel. Niekoľko In-
diánov na  brazílskom brehu naskákalo 
do kanoe v snahe pomôcť nešťastníkom. 
Zastavil ich miestny policajt. Vraj loď sa 
plaví bližšie k peruánskemu brehu a má 
ekvádorskú vlajku, ktovie, aké má Bra-
zília momentálne vzťahy s  Ekvádorom. 
Na opačnom brehu sa odohrala rovnaká 
antizáchranárska dišputa. Parník sa po-
topil a  posádku lode zožrali nenásytné 
pirane. Nik neprežil. 

Tento ukážkový príklad ľahostajnosti 
mi prišiel na  um pri nedávnej dovolen-
ke v Arménsku. Aj na  ľudí, vyše stotisíc 
Arménov žijúcich v  enkláve Náhorného 
Karabachu, sa počas tohtoročnej desať-
mesačnej blokády spôsobenej Azerbaj-
džanom celý svet vykašľal. Desať me-
siacov bez elektriny, potravín a  liekov je 
absolútnym upozornením na neexistujú-
ci cit a svedomie. A aby toho nebolo málo, 
bonbónik na záver: trojdňové masívne ra-
ketové útoky na vystrašených ľudí ukrý-
vajúcich sa v pivniciach. Isteže, kontexty 
s podobnými sofistikovanými krutosťami 
politík sa zúfalo hromadia, lebo princípy, 
podľa ktorých je ľudský život iba štatis-
tickým číslom, zostávajú stále v platnos-
ti. Turecké bombardovanie kurdských 
obydlí, besnenie Hamasu, „zhovadilé“ ra-
ketové útoky Hizbaláhu či izraelská man-
tra zub za zub v palestínskej Gaze... OSN 
je bezzubá, iba sleduje, kde všade tikajú 
časované bomby ľudskej krutosti. 

Ešteže pod Sandbergom je „klídeček“. 
Vážme si to. A buďme k sebe dobrí. A ak 
zapochybujeme, spomeňme si na horiaci 
parník uprostred Amazonky.

Váš Chuck
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S  chorvátskou piesňou sa v  Devín-
skej Novej Vsi neoddeliteľne spájajú 
mená manželov Gregorovcov. A  to 
aj napriek tomu, že ani Evička, ani 

Oto chorvátske korene nemajú a  do  Devín-
skej Novej Vsi sa prisťahovali pred 34 rokmi. 
Dnes Oto Gregor vedie súbor Rosica a je za-
kladateľom mužského zoskupenia klapa Rav-
nica a tiež ženského zoskupenia klapa Rožica, 
v ktorom pôsobí aj jeho manželka Eva. S od-
stupom času hovoria obaja o  veľkom šťastí, 
že osud zariadil, aby dostali byt práve v našej 
mestskej časti. 

„Keď sme prišli do Devínskej, nepoznali sme 
tu ani živú dušu. Prvé neformálne kontakty 
s Devínskonovovešťanmi sme nadviazali vďa-
ka manželke, ktorá učila v škole na Ulici Pav-
la Horova. Neskôr sme začali spievať v kostole 
a naše kontakty sa začali rozrastať,“ spomína 
Oto, ktorého k Devínskej Novej Vsi priťahu-
je neuveriteľná kontinuita sídliska a  starej 
dediny. „Stačí prejsť 300 krokov a  človek je 
v klasickej dedine so starou krčmou, kostolom 
rodinnými domami a všetkým, čo k nej patrí. 
Navyše bývame priamo pod lesom s božským 
výhľadom na  Devínsku Kobylu. Nikdy sme 
si ani len nepomysleli, že by sme žili niekde 
inde.“ 

Keď sa manželia Gregorovci prisťahovali 
do  Devínskej Novej Vsi, o  chorvátskej ko-
munite nevedeli. V  tom čase Evička aj Oto 
pôsobili v SĽUK-u, kde „pričuchli“ k folklór-
nej piesni. Možno aj preto navštívili Festival 
chorvátskej kultúry, avšak najskôr len ako 

nezainteresovaní diváci. Zmena prišla až po-
tom, keď Ota oslovil Richard Ružovič z Rosi-
ce, aby súboru vypomohol pri oslavách jeho 
20. výročia vzniku ako dirigent. Oto ponuku 
prijal a dnes už 16 rokov vedie hudobno-spe-
vácky súbor Rosica. „Pôsobením v Rosici sa aj 
vďaka členom tohto telesa začal prehlbovať 
môj vzťah k chorvátskej komunite, k jej kultú-
re, hudbe a chorvátskemu folklóru natoľko, že 
sme sa začali učiť aj jazyk, čo mi dodnes veľ-
mi pomáha pri získavaní materiálov pre moje 
projekty.“ 

Od Rosice k Ravnici 
a ROŽICI
Rosica bola však len akýmsi začiatkom Otov-
ho umeleckého pôsobenia v chorvátskej ko-
munite. Neskôr založil mužskú Klapu Rav-
nicu a o päť rokov neskôr spolu s manželkou 
Evkou aj ženskú Klapu Rožicu. Nápad zalo-
žiť v Devínskej Novej Vsi klapu vznikol po-
čas dovolenky v Chorvátsku, kde ho oslovili 
krásne viachlasné mužské spevy vychádza-
júce z miestnej krčmy. Spev ho očaril natoľ-
ko, že sa rozhodol niečo podobné vyskúšať 
aj v  Devínskej Novej Vsi. Spolu s  kamarát-
mi spevákmi tak Oto sformoval zoskupe-
nie Klapa Ravnica, ktorého názov odkazuje 
na chorvátske pomenovanie našej dominan-
ty Sandbergu. 

Aj napriek dobrej partii kamarátov a  vy-
nikajúcich spevákov začiatky neboli ľahké. 
Na  rozdiel od  stáročnej histórie mužských 

spevov v  Chorvátsku, na  Slovensku nemajú 
v  rámci chorvátskej komunity žiadnu tradí-
ciu. Neexistujú výskumy, literatúra ani noto-
vé materiály, ktoré by mohli pomôcť pri štú-
diu. „Neostávalo mi nič iné, iba zmobilizovať 
svoje, vtedy ešte chabé znalosti z chorvátčiny. 
Oslovil som e-mailom klapu v  Chorvátsku 
a  do  štyroch dní som mal v  schránke noty. 
Po  troch týždňoch nacvičovania sme už vy-
stupovali na  23. festivale chorvátskej kultúry 
v Devínskej Novej Vsi, kde sme zožali obrov-
ský úspech,“ spomína Oto na začiatky.

O  päť rokov neskôr v  roku 2018 vznikla 
Klapa Rožica. Jej vznik iniciovali manželky 
spevákov, ktoré sa tiež dožadovali vlastnej 
speváckej skupiny. Nie je preto náhoda, že 
v Ravnici a v Rožici pôsobia až tri manželské 
páry. Samozrejme, speváčky aj speváci sa po-
znajú z rôznych zborov, v ktorých v minulosti 
pôsobili, čo je vidieť aj na  javisku. Zaujíma-
vosťou je, že zo všetkých členov oboch formá-
cií nemá nikto chorvátskych predkov a v De-
vínskej Novej Vsi býva len Evička s  Otom. 
Podľa Ota sa však členky a členovia oboch zo-
skupení postupne zoznamujú s  chorvátskou 
kultúrou a učia sa aj jazyk. „Teší ma, že sa nám 
aj bez chorvátskych koreňov darí aspoň trochu 
prispievať k  rozvíjaniu chorvátskej identity 
a kultúrneho bohatstva v Devínskej Novej Vsi. 
Mojou ambíciou do budúcna je udržať fungo-
vanie oboch kláp, aby sme sa naďalej stretávali 
a stále spievali s úsmevom a s radosťou,“ uza-
tvára Oto Gregor. 

 Juraj Vedej

Život s piesňou na perách

Devínskonovešťania mali svoj 
Chorvátsky deň. Klapa Ravnica 

oslávila 10. výročie a klapa Rožica 
5 rokov svojho pôsobenia.

ROZHOVORCHORVÁTSKY DEŇ
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ČO JE NOVÉ V DEVÍNSKEJ

Ohnivé divadlo na oblohe Miro-
slava Kulfana: mraky podsvie-
tené krvavým slnkom. Lampy 
Brigity Lehoťanovej v  podobe 
kvapiek dažďa asymetricky roz-
miestnených na  skle. Jesenné 
hmly Romana Matkovčíka: va-
tou zahalené polia lužných lesov 
v  okolí Moravy. Vo vymenova-
nom torze z celkového počtu 50 
fotografií výstavy Fotofórum 
2023 od  dvadsiatich dvoch au-
torov, profesionálov i nadšených 
amatérov v  zachytávaní prírod-
ných scenérií, tkvie zadefinova-
nie obsahovej podstaty celej kul-

túrnej akcie. 
Zo stoviek pokusov, keď prst 

na spúšti fotoaparátu v tej najlep-
šej svetelnej chvíli zastavil čas, 
vybrala porota už po  pätnásty 
raz vzácne okamihy štyroch roč-
ných období v  Devínskej Novej 
Vsi a  prezentovala ich v  miest-
nom Múzeu kultúry Chorvátov 
na  Slovensku. A  k  tomu živá 
hudba – saxofónové kvarteto 
dokonale splynulo s  atmosférou 
zasklených melancholických vý-
javov vystavených v galérii. Hen-
ry Mancini a jeho Moon River... 
Mesačná rieka, širšia než míľa/

raz príde moja chvíľa: zdolám ťa, 
plníš mi sny, srdce lámeš napoly/
kdekoľvek si, kráčam s tebou/dva-
ja tuláci, svet objavujúci... Z foto-
grafií sa občas zaleskne aj hladi-
na rieky Moravy, našej mesačnej 
rieky. 

Vyše päťdesiat návštevní-
kov vernisáže sa pomaly vlní 
v  sladkých rytmoch saxofónov 
a  v  ušiach im doznievajú slová 
predsedníčky poroty Lenky Raš-
kovič: „Snažili sme sa vystaviť 
pokiaľ možno čo najviac fotiek 
autorov rôznych vekových ka-
tegórií, ktoré spĺňali kvalitatívne 

požiadavky tejto výstavy. A  tie 
najlepšie tu dnes visia.“ Faktom 
je, že v súťaži kalendárov sa De-
vínska Nová Ves už v minulosti 
stala celoslovenským víťazom 
a  pódiové umiestnenie oslávila 
opäť. Tradícia je fajn, autori sa 
zaiste tešia pozornosti, hoci po-
rota si nekladie za cieľ vyhodno-
covať poradie víťazov. Všetkých 
to baví a  najmä všetci najlepší 
naraz pretnú cieľovú pásku. Na-
priek tomu sme sa  opýtali, či 
organizátori Fotofóra nemajú 
väčšie ambície. Napríklad, aby 
v  ďalšom 16. ročníku usmernili 
autorov tematicky. Ako? Jed-
noducho. Ak totiž doterajších 
pätnásť ročníkov tejto dozaista 
príjemnej fotografickej udalos-
ti prinieslo už stovky snímok 
prírody, zvieratiek či súmrakov 
v  rôznych časových cykloch, čo 
tak pozrieť sa na  ľudí? Žijú vô-
bec v Devínskej? Ak áno, kde sú? 
Otázka porotkyňu neprekvapi-
la. „My ich na  to upozorňujeme 
už viac rokov po  sebe, ale keďže 
výstava nie je pevne tematicky 
ukotvená, je to na  nich. Predpo-
kladám, že to penzum fotografov, 
ktorí sú skôr amatéri, hľadá foto-
genickosť v prírode, je to pre nich 
ľahšie.“ 

Takže vybavené. Aj ďalší roč-
ník bude dozaista o prírode. Ľu-
dia si musia počkať.

 Juraj Mravec

Žijú v Devínskej aj ľudia?

FOTOFÓRUM 2023

SEDEMDESIATKA 
Bol to nápad školníka Ivana 
Baláža urobiť vo vestibule ško-
ly výstavku pripomínajúcu 70 
rokov existencie budovy Zák-
ladnej školy na Ulici Ivana Bu-
kovčana 1. „Niekedy na  jar sa 
v  škole zastavil jeden pán a po-
vedal, že jeho otec bol pri stavbe 
tejto školy.“ Ten pán priniesol 
fotografie a Ivan Baláž sa posta-
ral o  zvyšok. Skopíroval ďalšie 
fotografie budovy školy, ktoré 
našiel v  knihách o  Devínskej, 
z archívu školy vyniesol na svet-
lo božie noviny zvané Školské 
zvesti a  tiež školskú kroniku, 
ktorú písal Leopold Jablonka. 
Atmosféru čias minulých do-
tvoril dobovým gramofónom 
z vlastnej zbierky, ktorý, súdiac 

podľa mikrofónu, mohol kedysi 
slúžiť aj ako školský rozhlas. 
Ivanovou zásluhou sa z  repro-
duktorov staručkého hracieho 
stroja ešte aj dnes ozýva hudba, 
ktorá v  októbri lákala školákov 
a ich rodičov pristaviť sa pri do-
bových exponátoch.

O výstavbu budovy sa zaslúžil 
vtedajší predseda Západoslo-
venského krajského národné-
ho výboru, rodák z  Devínskej 
Rudolf Martanovič, ktorého 
meno škola istý čas aj niesla. 
Dnes sa v  jej útrobách ukrýva 
deväť tried, telocvičňa a jedáleň. 
„Máme tu aj zborovničku, v kto-
rej sa veľmi dobre komunikuje, 
oveľa lepšie ako v  kabinetoch,“ 
chváli génia loci zástupkyňa 

riaditeľa školy pre prvý stupeň 
Miroslava Repová a  dodáva, že 
vďaka spolupráci s  Nadáciou 
Volkswagen Slovakia boli zmo-
dernizované najskôr všetky 
triedy s  intenzívnou výučbou 

nemeckého jazyka a  potom 
aj ostatné priestory v  budove, 
ktorá stojí na  svojom mieste 
od roku 1953. 

 Jana Martanovičová

Sedemdesiatka

ROZHOVORJE TO O NÁS
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NIET CESTY SPÄŤ
Matrikárka Hojzáková stlačila zvon-

ček pri dverách bytu Gustáva Be-
sedu. Len tak narýchlo odbehla 

z  domu, nemala to ďaleko, bývala vo ved-
ľajšom vchode v bytovke na Hradištnej ulici 
blízko kostola Ducha svätého. Prišla sa spýtať, 
či by Gusto, známy devínskonovoveský mu-
zikant a  spoluzakladateľ dychovky a  súboru 
Rosica, nemal čas hrávať na svadobných ob-
radoch a  slávnostných zápisoch novoroden-
cov. „A čo by to malo byť?“ Zaneprázdnené-
ho muža, ktorý učil deti, hrával na svadbách 
a  zábavách, viedol dychovku a  prepisoval 
noty, zaujímali detaily. „Svadobný pochod 
a nejaké doprovody spevákov,“ spresnila mat-
rikárka. Keď to Gusto počul, aktuálnu potre-
bu národného výboru na mieste vyriešil: „To 
zvládne moja pätnásťročná dcéra.“ A  tak sa 
začal príbeh obradnej organistky Táne Bese-
dovej, ktorý stále trvá. Už 40 rokov.

Táňa sa prvýkrát posadila za  organ v  so-
báške na Istrijskej ulici v priestoroch dnešnej 
knižnice. Nacvičila Svadobný pochod Felixa 
Mendelssohna Bartholdyho a  spevácke do-
provody ku  kedysi populárnemu svadobné-
mu repertoáru – Láska, bože, láska, Zbohom 
zostávajte či Věrné milování. „Keby sme dnes 
hrali tento repertoár, všetci by zutekali,“ rozo-
smeje sa a vzápätí si spomenie na nezabudnu-
teľný harleyácky sobáš. Mohla mať 16, mož-
no 17 rokov, keď sa na  dvor pred sobáškou 
s obrovským rachotom prihnalo asi štyridsať 
motorkárov. Nevesta bola v krátkych bielych 
sexi šatách, ženích v  čiernej koži so  šatkou 
na  hlave. Svadobčania vyniesli stoličky zo 

sály na dvor a posadali si na zem. „To, čo mi 
ženích potom povedal, je zrejme nepubliko-
vateľné. Počúvaj, moja, nehraj mi tu tie pi....
ny, čo zvykneš, zahraj niečo rockerské, nie-
čo zahraničné!“ Prvé, čo Táni napadlo, bolo 
Yesterday od Beatles, a hoci sa to, ako hovorí, 
vôbec nehodilo, ženích uznanlivo pokýval 
hlavou a zodvihol palec nahor.

Keby bola Táňa chlapec, bola by určite mu-
zikantom ako jej otec. Ťahalo ju to do kapiel 
hrať na  klávesy, ale nakoniec dala prednosť 
rodine a  deťom. „To by bola práca najmä 
v  noci, to nebolo reálne.“ Stala sa zdravot-
nou sestrou. Aj to sa pri obradoch v Devín-
skej Novej Vsi hodilo – raz odpadla nevesta, 
inokedy bolo treba vítať nových občiankov 
do  života. „Bolo to ešte za  socíku. Na  boku 
sedeli zdravotné sestry s  čepcami na  hlave. 
A ja, takto oblečená, som hrala, a potom som 
vybehla podržať bábätko, kým sa rodičia zapí-
sali do knihy.“

„Sobáše sa niekedy v okamihu dokážu pre-
meniť na  komédiu.“ Táňa spomína, ako sa 
raz nevesta potkla a kytica, ktorá jej vyletela 
z ruky, pristála rovno v tvári budúcej svokry. 
Inokedy sa svadobčania postrácali pod sto-
ličkami a v polohe na štyroch hľadali rozko-
túľané snubné prstene, alebo nevesta so  že-
níchom zostali visieť vo výťahu a  zmeškali 
termín obradu. „Ľudia sa ma často pýtajú, či 
niekedy niekto povedal nie.“ Táňa porozprá-
va príhodu o rozlúčke so slobodou, na ktorej 
sa ženích stavil s  kamarátmi, že keď padne 
kľúčová otázka, tak povie nie. Keď osudová 
otázka počas obradu zaznela, zostal ticho 

tak dlho, že matrikárka musela otázku zo-
pakovať. Ženích sa pozrel na tehotnú nevestu 
s výrazom no čo, keď už musím... a nakoniec 
to svoje áno vyslovil. Táňa v tej chvíli myslela 
na  jediné: Byť na mieste nevesty, ovalím ho 
kyticou. O zábavu sa vedeli postarať aj sobá-
šiaci. Jeden počas obradu pokojne vytiahol 
zvoniaci mobil a  povedal: Zavolaj mi o  ho-
dinku, teraz sobášim, iný odporučil mlado-
manželom, aby si súložili, hoci mal v úmysle 
povedať im, aby si slúžili. „Boli také situácie, 
že som zomierala od smiechu. A potom hraj.“

Opäť je sobota. Táňa Besedová Škarbo-
vá rýchlo pripraví obed, poupratuje a  dá sa 
do  poriadku – pekne sa oblečie, namaľuje 
a odchádza do sobášnej siene do Vily Košťá-
lovej. Po  každý raz cíti rešpekt a  zodpoved-
nosť, hoci Svadobný pochod by zahrala aj 
so  zatvorenými očami. Stačí jej letmý po-
hľad na svadobčanov a hneď vie, aká hudba 
sa im bude páčiť, či v akej nálade prišli. Ak 
je spoločnosť veľmi vážna, tak o  uvoľnenie 
atmosféry sa postará otázkou: „Všetko v  po-
riadku? Lebo keď ja začnem hrať, už niet cesty 
späť.“ Zrátala, že za 40 rokov hrala približne 
na 3 200 sobášoch a deti do života vítala asi 
2  500-krát. Aj keď pre sobáše vždy mešká 
na  sobotňajšie žúrky a  všetky dovolenkové 
odchody a  príchody prispôsobuje svadbám, 
svoje hranie sa zabaliť nechystá. „Baví ma to, 
mám navyše motiváciu, aby som stále cvičila 
a učila sa nové veci. Robím to z lásky k hudbe, 
k rodinnej tradícii, koluje to v mojej krvi, ako-
by som ďalej niesla otcov odkaz.“ 

Jana Martanovičová
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Devínskonoveskí 
šípkari chcú 
konkurovať 

najlepším

BOLA TO PREMIÉRA

Hráčky stolnotenisového klubu v  Devínskej Novej Vsi bojovali po  prvý raz 
a hneď úspešne v najvyššej slovenskej súťaži, v extralige žien, ktorá sa rovnako 
po prvý raz uskutočnila v stolnotenisovej herni Základnej školy na Ulici Ivana 
Bukovčana „Dievčatá vyhrali prvú ligu po veľmi náročných zápasoch v kvalifiká-
cii o postup do extraligy,“ povedal pre DTV tréner Gabriel Fratrič z STK Devín-
ska. Súperkami Noemi Némethovej, Veroniky Drobovej a Sáry Habarovej boli 
14. októbra 2023 skúsené hráčky z MSK Malacky. „Naše dievčatá tvrdo trénovali, 
a preto si zaslúžili možnosť súperiť s tými najlepšími. Je to veľký úspech pre ne aj 
pre Devínsku Novú Ves,“ ocenil STK Devínsku, ako aj samotné výkony hráčok 
starosta Dárius Krajčír. Hoci boli dievčatá z Malaciek skúsenejšie, naše športov-
kyne napokon zvíťazili 6 : 4 na zápasy a získali prvé tri body do poradia v extra-
ligovej tabuľke. Na domácej pôde ich opäť uvidíme 2. decembra 2023 v dvoch 
zápasoch – stretnú sa s tímami ŠKST Topoľčany a KST DRIVE Trenčianske Jas-
trabie.  

ČI ŽENY, ČI MUŽI, ČI DETI 
Šípky, ktoré lietali vzduchom 14. októbra 2023 v Parku rebelov, začali možno pí-
sať históriu tohto športu u nás v Devínskej. Verí tomu šípkar a organizátor prvé-
ho devínskonovoveského turnaja v steelových šípkach Miroslav Galba. Rozhodol 
sa intenzívne hľadať talenty medzi mužmi a ženami všetkých vekových kategórií 
a deťmi od 14 rokov, pre ktorých bude vždy v stredu o 18.00 hodine organizo-
vať turnaje. Stačí sa prihlásiť dva-tri dni pred ich konaním na telefónnom čísle 
0911 846 666. „Vízia je taká, že do budúceho júna chcem nájsť v Devínskej desať 
top hráčov, ktorí pôjdu súťažiť o Slovenský pohár v steelových šípkach do Brezna. 
Zdá sa, že dva-tri veľké talenty už mám.“  Najbližším veľkým podujatím šípkarov 
bude 16. decembra 2023 charitatívny Pohár Jána Pavláka. „Výťažok zo vstupného 
venujeme človeku, ktorý nemá nohu a potrebuje novú protézu.“

PATRIA K ŠPIČKE

Tanečná škola TC Eleganza Bratislava z  Devínskej 
Novej Vsi opäť skvelo reprezentovala. Tanečný pár 
Marko Lachkovič – Michele Špačková sa prebo-
joval na  majstrovstvách sveta v  rumunskom Sibiu 
do osemfinále, kde skvelo obstál v silnej konkurencii 
56 párov z celého sveta. Milan Bačiak, ktorý centrum 
vedie, sa pri tejto príležitosti poďakoval starostovi 
Dáriusovi Krajčírovi za  obrovskú podporu a  dodal, 
že Marko s Miškou pokračujú v úspešnej tanečnej se-
zóne, stali sa víťazmi 6. kola Slovenského pohára. „Sú 
to odchovanci TC Eleganza, majú ešte pred sebou veľ-
kú budúcnosť. Teraz sa aj s ďalšími pármi pripravujú 
na blížiace sa majstrovstvá Slovenska.“ 

Skvelé správy prišli pred mesiacom aj z devínsko-
novoveského tímu mažoretiek. Tabita Natália Žáčik 
Jendruchová sa stala prvou vicemajsterkou sveta 
a Ninka Nerádová si vybojovala krásne 3. miesto. 
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ČO JE NOVÉ V DEVÍNSKEJ

Pohárové súťaže sú vo svete futbalu 
zvláštny fenomén. Umožňujú ma-
lým tímom súperiť s tými najlep-
šími vo svojej krajine. Výnimkou 
nie je ani slovenský Slovnaft Cup, 

súťaž, v ktorej aktuálne píše úplne novú ka-
pitolu futbalový tím z  Devínskej Novej Vsi. 
Tím z  piatej ligy, ktorý už minulý ročník 
v Slovnaft Cup-e dosiahol obrovský úspech, 
keď si vo 4. kole pohárovej súťaže zmeral sily 
s prvoligovým MFK Ružomberok, v aktuál-
nom ročníku prepisuje históriu. Náš FC Lo-
komotíva DNV (FCL DNV), ktorý aktuálne 
pôsobí v 5. lige, dokázal vyradiť AS Trenčín, 
klub z čela prvoligovej tabuľky, čím v sloven-
skom futbale spôsobil doslova ošiaľ.

Cesta k  historickému úspechu nebola jed-
noduchá. Hráči Lokomotívy si museli poradiť 
s  viacerými klubmi z  vyšších súťaží, pričom 
v každom jednom súboji potvrdzovali vyso-
kú kvalitu a  pripravenosť. „Čelili sme takým 
súperom, akým sú napríklad Malacky, ktoré 
pôsobia v 3. lige a majú extrémne pohyblivých 
hráčov. Hrali sme dobre takticky a  suverénne 
lepším tímom sme boli aj vo víťaznom súboji 
s Rohožníkom, ktorý hrá štvrtú ligu. V priebe-
hu celej súťaže sme ukazovali bojovnosť, obeta-
vosť aj srdce, a preto si myslím, že sme si naozaj 
zaslúžili vyhrať aj nad Trenčínom,“ zhodnotil 
po zápase s Trenčínom hru devínskonoveské-
ho celku jeho tréner Lukáš Luknár. 

Zvíťazilo srdiečko
Ako každé historické víťazstvo, ani to v zápa-
se s Trenčínom sa nerodilo ľahko. Darované 
vedenie zápasu Devínska udržať nedokázala 
a  na  polčasovú prestávku odchádzali tímy 
s  nerozhodným výsledkom. Devínska do-
stala gól len 30 sekúnd pred koncom prvého 
dejstva, čo sa mohlo podpísať aj na psychike 
mužstva. Polčasovú prestávku využil tréner 
Luknár na  motivovanie svojich zverencov. 
„Povedali sme si, že sme tu doma, že našu brá-
nu si ustrážime a zápas dovedieme do víťazné-
ho konca. Chalani si tieto slová zobrali k srdcu, 
bojovali doslova o každé steblo trávy. Nikomu 
nedali ani centimeter navyše a bojovným vý-
konom dokázali niečo, čo nemá obdobu.“ 

Na hru súpera, ktorý má navrch po fyzic-
kej aj technickej stránke, je veľmi ťažké nájsť 
správny recept. Hráči museli byť maximálne 
sústredení počas celého zápasu, nesmeli pus-
tiť súperovi ani jeden súboj a do hry museli 
vložiť to najdôležitejšie – srdce. A bola to prá-

ve bojovnosť, ktorá o veľkom víťazstve Loko-
motívy rozhodla. 

„Ťažko hovoriť o  nejakom futbale, aj keď 
sme futbal ukázať chceli. Bolo to však hlavne 
o bojovnosti, o tom srdiečku. Vedeli sme, že ak 
budeme po  víťazstve túžiť viac, bude to mať 
Trenčín na našom ťažšom teréne náročnejšie. 
Hrali sme jednoducho a rozumne, využili sme 
chybu súpera. Od 75. minúty, keď som videl, 
že tlak súpera neprichádza, vedel som, že vy-
držíme a  pri  pokutových kopoch to už bude 
kto z koho. A tak to aj bolo,“ priblížil priebeh 
zápasu náš kapitán Tomáš Lukáč. 

Penaltová dráma
Futbalistom FCL DNV sa podarilo udržať 
do skončenia riadneho hracieho času neroz-
hodný stav. Podľa pravidiel súťaže nasledoval 
potom rozstrel zo značky pokutového kopu. 
„Keď prišlo k rozstrelu, v tíme zavládol pokoj. 
Zápas sme mentálne vyhrali a  v  tomto bode 
sme už nemali čo stratiť. Chalani boli uvoľ-
není, videl som, že sa zabávajú, a  to sú mo-
menty, keď sa vyhráva zápas. Povedal som im, 
aby boli sami sebou, aby si vybrali bod, kam 
to chcú kopnúť,“ priblížil tréner Lukáč, ktorý 
vyzval hráčov, aby sa na streľbu pokutového 
kopu sami prihlásili. 

Penaltovú drámu sa nepodarilo rozhod-
núť v piatich kolách, a tak v 6. kole už na za-
váhanie nebol čas. Hosťujúci Krekez však 
na brankárovi FCL stroskotal, čo znamenalo 
pre domácich futbalistov mečbol. 

„Keď sa pri pokutovom kope postavím 

na  bránkovú čiaru, mám akési tušenie, kde 
súper loptu umiestni. Pozorovaním pohy-
bu daného hráča počas zápasu som vedel, že 
bude strieľať na moju pravú stranu. Naznačil 
som aj jemný pohyb doľava, aby som súpera 
zmiatol, ale hodil som sa doprava, a vyšlo to. 
Pozrel som na  Uroša, ktorý práve išiel kopať 
rozhodujúcu penaltu, a v jeho tvári som videl, 
že rozhodne. Vyžaroval jasný pocit a  ja som 
sa nemohol dočkať, kedy uvidím loptu v sieti,“ 
spomína brankár FCL DNV Luke Kleinpeter. 

Aj strelec víťazného pokutového kopu Uroš 
Mladenovski spomína na  osudný moment 
plný emócií: „Určite tam bol stres aj nervozi-
ta. Vedel som však, kde chcem loptu umiestniť, 
lebo na  to miesto mierim celý život. Násled-
né emócie boli obrovské, na  ihrisko vybehlo 
množstvo ľudí a všetci sa na mňa vrhli. Zatiaľ 
najväčší úspech mojej futbalovej kariéry.“
 

Koniec veľkého sna
Tréner aj hráči sa po  zápase jednoznačne 
zhodli na mene súpera, s ktorým by si chce-
li zmerať sily v osemfinále. Aj keď ŠK Slovan 
Bratislava bol jednoznačnou voľbou našich 
futbalistov, osud a žreb rozhodli inak. V stre-
du 8. novembra 2023 si hráči FCL DNV 
zmerali sily s  prvoligovými Michalovcami. 
V  zápase, v  ktorom najslabší výkon podali 
rozhodcovia, podali naši chlapci opäť vý-
borný bojovný výkon, za  ktorý sa napriek 
výsledku 0 : 3 rozhodne hanbiť nemusia.  
Ďakujeme!

 Juraj Vedej

Splnený futbalový sen 
malého klubu z veľkého mesta

Tím Devínskej, ktorého výkony 
spôsobili v slovenskom futbale 
doslova ošiaľ

ROZHOVORŠPORTOVÉ ÚSPECHY
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30. septembra 2023 pri vynášaní odpadu 
sme si s manželkou všimli niečo nezvyčaj-
né. Asi 2 – 3 metre oproti vchodu na kon-
tajnerové stojisko pred bytovým domom 
na Ulici Jána Smreka č. 3, hneď za chodní-
kom, ležal v tráve vytrhnutý nejaký hríb. 
Keď sme sa bližšie pozreli, zistili sme, 
že sa tam nachádza 25 – 30 plodníc húb 
pripomínajúcich suchohríby. Výskyt bol 
veľmi neobvyklý, keďže sa tu doteraz nik-
dy žiadne, ani nejedlé druhy húb nevysky-
tovali a  zrazu tu bolo niekoľko desiatok 
plodníc húb. 

Vizuálne mali huby veľkosť (výšku) 
do  5  cm,  priemer klobúka do  6  cm, klobú-
ky mali zospodu žltú, na dotyku modrejúcu 
dužinu. Klobúk bol zvrchu väčšinou tmavo-
hnedý, zriedkavo rozpukaný. Rozpukanosť 
klobúka je typická najmä pre niektoré druhy 
suchohríbov, najznámejší a najčastejší je su-
chohríb žltomäsový (Xerocomellus chrysente-
ron). Hlúbik suchohríbov bol do 3,5 cm dlhý 
a do 2 cm široký, často hrubý, valcovitý alebo 
zavalitý. Samotné suchohríby mali len veľmi 
nevýraznú vôňu. 

Všetky huby sa nachádzali na  ploche ~ 

2,5 x 0,7 m v riedkej suchej tráve s dominu-
júcim pýrom plazivým v blízkosti prakticky 
jediného stromu na  lúke – brezy. Lúka, 
resp. niekoľkokrát do  roka kosený trávnik, 
je zo všetkých strán obkolesená chodníkmi. 
V blízkosti výskytu húb bolo za chodníkom 
kontajnerové stojisko, pri ktorom rastie lipa, 
a v blízkosti je aj stromoradie javorov. Azda 
nie nepodstatnou zaujímavosťou je, že po-
sledné roky v  tesnej blízkosti výskytu su-
chohríbov býva každý rok ohrada, kde sa 
uskladňujú použité vianočné stromčeky. 
Miesto nálezu sa nachádza v  nadmorskej 
výške 156  m n. m. a  súradnice výskytu sú: 
48°12 1́8.40“ sev. zem. šírky a  16°58´51.32“ 
vých. zem. dĺžky.

Na bližšiu identifikáciu bol oslovený myko-
lóg Prírodovedného múzea SNM v Bratisla-
ve Mgr. Ján Červenka, ktorý potvrdil, že ide 
o  suchohríb parkový (Hortiboletus bubali-
nus). Možnosť zámeny s podobným druhom 
suchohríba (suchohríb Engelov (Hortiboletus 
engelii)) vylúčila okrem iného aj absencia 
oranžovočervených škvŕn naspodku hlúbi-
kov suchohríbov zo sídliska v Devínskej No-
vej Vsi. 

Suchohríb parkový patrí k  pomerne mla-
dým druhom húb; objavený a opísaný bol len 

v roku 1991. Na stránke Slovenskej mykolo-
gickej spoločnosti pri SAV je uvedený me-
dzi významnými, zriedkavými druhmi húb 
na  Slovensku. Vyskytuje sa pomerne často 
v mestskom prostredí. V literatúre sa častejšie 
uvádza, že rastie na  rôznych synantropných 
stanovištiach (parky, záhrady, parkoviská, 
mestská zeleň), najmä pod lipami, ale aj to-
poľmi. Na území Devínskej Novej Vsi a prav-
depodobne ani Bratislavy doteraz tento druh 
suchohríba nebol opísaný. Ide tak o jeho prvý 
nález.

Na  záver treba dodať, že údaj z  literatúry 
o  tom, že suchohríb parkový je jedlý druh 
huby, je pravdivý. Môže to potvrdiť aj spolu-
autorka tohto príspevku, ktorá ako pracov-
níčka Prírodovedeckej fakulty Univerzity 
Komenského v  Bratislave vykonala na  sebe 
pokus a   všetky huby z  tohto antropogénne 
intenzívne ovplyvneného prostredia po  te-
pelnej úprave (praženica so  suchohríbmi) 
skonzumovala bez akýchkoľvek zdravotných 
príznakov. Doteraz žije a teší sa na ďalšie prí-
spevky v Devexe.

Daniel a Gabriela Ozdínovci

to tu ešte nebolo
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á Devínska Nová Ves sa vďaka 

manželom Ozdínovcom, 
pracovníkom Prírodovedeckej 

fakulty UK, môže pochváliť 
prvým zdokumentovaným 

nálezom suchohríba parkového 
(na obrázku vpravo) 
na území Bratislavy 
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ZASADNITE DO RADY SENIOROV
Rada seniorov zastupuje záujmy seniorov 
na území mestskej časti Bratislava-Devín-
ska Nová Ves v oblasti ochrany a podpory 
ich ľudských práv a životných podmienok. 
Rada seniorov najmä:
• spracúva a podáva iniciatívne návrhy a sta-

noviská vo veciach týkajúcich sa seniorov 
na území mestskej časti, ktoré predovšet-
kým podporujú predovšetkým zvýšenie 
úrovne ich životných podmienok, presa-
dzovanie a dodržiavanie práv seniorov,

• aktívne zapája seniorov do verejného ži-
vota mestskej časti, 

• spolupracuje s  organizáciami seniorov 
pôsobiacimi na  území mestskej čas-
ti na  vytváraní optimálnych životných 
podmienok pre starších obyvateľov, 

• podieľa sa na podpore aktívneho starnu-
tia seniorov žijúcich v mestskej časti, 

• prerokúva návrhy, ktoré sa týkajú zlepše-
nia práce so seniormi, alebo ich priamo 
ovplyvňujú, 

• podieľa sa na  rozvoji práce so  seniormi, 
rozvoji seniorských iniciatív a na riešení 
problémov seniorov žijúcich v Devínskej 
Novej Vsi. 

Dokedy sa môžete prihlásiť? 30. 11. 2023
Aké sú podmienky?

1. vek od 60 rokov,
2. trvalý pobyt v mestskej časti Bratislava-

-Devínska Nová Ves,
3. záujemca o  členstvo v  Rade seniorov 

nemôže byť poslancom miestneho za-
stupiteľstva ani zamestnancom mest-
skej časti Bratislava-Devínska Nová Ves; 
výnimku majú zamestnanci na dohodu 
o práci vykonávanej mimo pracovného 
pomeru. 

Ako na to?
1. Vyplňte elektronickú prihlášku. 
2. K vyplnenej elektronickej prihláške pri-

ložte motivačný list a  zoznam prípad-
ných problémov v  mestskej časti, ktoré 
vás najviac trápia, spolu s návrhmi, ako 
ich vyriešiť. 

Ako bude prebiehať výber členov?
1. Odborná komisia vás pozve na  osobný 

pohovor.
2. Po  úspešnom výbere dostanete dekrét 

o vy me novaní za člena Rady seniorov. 

Aké je funkčné obdobie Rady seniorov?
• Je totožné s funkčným obdobím starostu 

mestskej časti a poslancov miestneho za-
stupiteľstva.

MÔŽE PADAŤ
Keby malo snežiť, tak smelo môže. Naša DENO-
VA, ktorá sa stará o  cesty a  chodníky III. a  IV. 
triedy v správe mestskej časti Devínska Nová Ves, 
je na zimu pripravená. Riaditeľka tejto príspevko-
vej organizácie Petra Neischlová hovorí, že v zá-
sobách DENOVY je aktuálne 60,75 tony ekologic-
kého posypového materiálu a 50,5 tony technickej 
soli. DENOVA zabezpečuje zimnú údržbu chod-
níkov na ploche 45-tisíc m2 a na komunikáciách 
s plochou 138-tisíc m2. 

PRISPEJTE K BEZPEČNOSTI  
ENERGETICKÝCH ZARIADENÍ
Spoločnosť Západoslovenská distribučná, a. s., 
vyzýva vlastníkov, nájomcov a  správcov nehnu-
teľností, aby najneskôr 31. 1. 2024 odstránili, resp. 
okliesnili na svojich pozemkoch stromy a iné po-
rasty,  ktoré ohrozujú bezpečnosť alebo spoľah-
livosť prevádzky energetických zariadení distri-
bučnej sústavy.  Prípadné náklady na túto činnosť 
máte povinnosť oznámiť spoločnosti Západoslo-
venská distribučná,  a. s., do  10. 12. 2023 spolu 
s návrhom rozsahu a spôsobu vykonania údržby 
vrátane dokumentácie. Ak po  stanovenom ter-
míne (31. 1. 2024) nebude okliesnenie vykonané, 
na  dotknuté pozemky vstúpia zamestnanci spo-
ločnosti Západoslovenská distribučná, a. s., aby 
vykonali potrebné úpravy. 
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Proxenta má na konte už niekoľko úspešne 
zrealizovaných rezidenčných projektov, všetky sa ale 
nachádzajú v centre Bratislavy. Váš najnovší projekt 
idete stavať mimo Starého Mesta. Prečo ste sa 
rozhodli práve pre lokalitu v Devínskej Novej Vsi?   
Rozhodujúce pre nás bolo umiestnenie pozemku – 
v zastavanom území, s dobrým napojením na existujúcu 
infraštruktúru a pritom v tesnom kontakte s lesom. 
Od začiatku som presvedčený o tom, že sme nestúpili 
vedľa a že projekt, ktorý v Devínskej Novej Vsi chystáme, 
je presne ten typ zástavby, ktorý sem patrí a ktorý 
si nájde svojich spokojných obyvateľov.  

V minulosti ste sa vyjadrili, že pri rozhodovaní 
o konkrétnom projekte sa vždy sám seba pýtate, 
či by ste v ňom chceli bývať so svojou rodinou. 
Bolo to tak aj v prípade Stockerky?  
Stockerka do bodky spĺňa naše predstavy o tom, 
ako by malo vyzerať moderné rodinné bývanie. 
Ponúka prepracované dispozície, vďaka ktorým sme 
maximalizovali úžitkovú plochu bytov, polosúkromný 
dvor s rozličnými zónami pre všetky skupiny obyvateľov 
aj základnú občiansku vybavenosť v podobe 
materskej školy či reštaurácie. Všetko ostatné, vrátane 
nefalšovanej prírody, nájdete v pešej dostupnosti 
od projektu. 

Stockerku komunikujete ako projekt pre rodiny, 
v aktuálnej ponuke majú ale prevahu dvojizbové byty.  
Naša ponuka v Stockerke reflektuje predovšetkým 
aktuálne trendy - dvojizbové byty patria dlhodobo medzi 
najviac predávané nehnuteľnosti na bratislavskom trhu. 
V ponuke ale máme aj troj- či štvorizbové byty, dokonca 
aj v poslednom období veľmi žiadané byty s tzv. 
polizbami navyše. Extra izba je navrhnutá ako pracovňa, 
ale poslúži aj ako hosťovská izba, šatník či dokonca 
detská izba v prípade, ak si to bude rodinná situácia 
vyžadovať. Požiadavke na väčšie, štvor- alebo päťizbové 
byty ale vieme vyhovieť aj spájaním dvoch susediacich 
bytov do jedného. Mysleli sme na to už pri navrhovaní 
projektu a spoločne s architektmi sme vytipovali niekoľko 
bytov na rôznych poschodiach, pri ktorých je takáto 
úprava možná. Stačí sa informovať u našich predajcov.  

Koľko by mala trvať výstavba projektu? 
Výstavbu odhadujeme na dva roky, pričom celý projekt 
plánujeme ukončiť naraz. Nemôže sa vám tak stať, 
že si kúpite byt a ďalších päť rokov budete bývať 
na stavenisku. Byty odovzdáme budúcim majiteľom 
spolu s verejnými priestormi tak, aby si ich mohli naplno 
užívať od prvého dňa. Kvalitné verejné priestory 
sú nevyhnutným predpokladom dobre fungujúcej 
susedskej komunity, preto sme na ne kládli veľký dôraz.  

Čo všetko ste si pre budúcich rezidentov pripravili? 
Budúci obyvatelia nájdu v Stockerke širokú paletu 
rôznych zážitkov. Väčšie aj menšie deti sa zahrajú 
na detských ihriskách, tínedžeri si môžu zašportovať 
na multifunkčnom ihrisku alebo vo work-out zóne 
a pre rodičov je zasa pripravená komunitná terasa alebo 
pikniková zóna s grilom. Všetci obyvatelia môžu využívať 
tiež kľudovú zónu s lavičkami v odľahlom kúte parku 
a v prípade nepriaznivého počasia spoločnú klubovňu. 
Za návrhom verejných priestorov stoja krajinní architekti 
z ateliéru Guldan Architects, ktorí sú špičkou v obore. 
Aj to svedčí o tom, že sme si na nich dali skutočne 
záležať. 

V Devínskej Novej Vsi má v blízkej budúcnosti vyrásť 
niekoľko ďalších rezidenčných projektov. 
Ako motivujete klientov, aby si kúpili byt práve 
vo vašom projekte?  
Nepochybujem o tom, že sme pripravili správny 
produkt pre cieľovú skupinu zákazníkov. Za férové ceny 
ponúkame rozumné dispozície a kvalitný štandard 
v projekte, ktorý svojím osadením na hranici mesta 
a prírody ponúka svojim obyvateľom všetko pre 
komfortný a bezstarostný život. Prirodzene, aj my 
vnímame bariéry, ktoré stoja našim klientom v ceste 
k novému bývaniu a preto sme pre nich pripravili viacero 
benefitov. Klientom preto odporúčam, aby kontaktovali 
náš predajný tím, aby zistili, ako im vieme už teraz 
pomôcť dostať sa k vysnívanému bývaniu v Stockerke. 

Pavol Kožík z Proxenty: 
Stockerka do bodky spĺňa 
naše predstavy o dokonalom 
rodinnom bývaní 
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www.stockerka.sk
predaj@stockerka.sk | 0917 622 226

Investičná skupina Proxenta nie je na develo- 
perskom poli žiadnym nováčikom. Práve 
naopak. V rebríčku najväčších rezidenčných 
developerov jej aktuálne patrí ôsma priečka. 
Do jej portfólia patrí aj Stockerka, ktorá by mala 
vyrásť v obľúbenej lokalite Glavica. Jej šéfa Pavla 
Kožíka sme sa opýtali, čo rozhodlo v prospech 
Devínskej Novej Vsi a ako vidí šance Stockerky 
v porovnaní s ďalšími projektmi, ktoré by mali 
v Devínskej Novej Vsi vyrásť. 
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MIESTNY ÚRAD MESTSKÁ 
ČASŤ BRATISLAVA-DEVÍNSKA 
NOVÁ VES
Novoveská 17/A, 843 10 Brati-
slava-Devínska Nová Ves
www.devinskanovaves.sk

6. – 9. 12. 2023  
od 11.00 do 22.00 h
VIANOČNÁ ULIČKA
Miesto: Hradištná ulica
PROGRAM:
STREDA 6. 12. 2023 
14.00 h Vianočná podmazová 
hudba
17.00 h DFS Kobylka
17.30 h Soffie
17.40 h Príchod Mikuláša 
s Barborou Chlebcovou, príhovor 
starostu
18.30 h Iveta Bartošová Revival
20.00 h Marcela Molnárová
21.00 h Vianočná podmazová 
hudba
22.00 h Záver

ŠTVRTOK 7. 12. 2023  
14.00 h Vianočná podmazová 
hudba
17.00 h ZUŠ
18.00 h Hudba Ministerstva 
vnútra Slovenskej republiky
19.00 h Maroš Bango
20.30 h Peter Bažík
22.00 h Záver

PIATOK 8. 12. 2023 
14.00 h Vianočná podmazová 
hudba
17.30 h DFS Grbarčieta
18.00 h TC Eleganza
18.30 h Barbara Weiss
19.30 h Ivana Bagová
20.30 h Peter Cmorík
22.00 h Záver

SOBOTA 9. 12. 2023 
10.00 h Vianočná podmazová 
hudba
16.00 h Detské divadlo Mici 
a Mňau
17.00 h Hudobná skupina 
Šubínovci 
19.00 h BuranoWski
20.00 h Peter Bič Project
22.00 h Záver

ISTRA CENTRUM
Hradištná 43, 
841 07 Bratislava- 
-Devínska Nová Ves
Tel.: 02/64 77 00 33
info@istracentrum.sk
www.istracentrum.sk

19. 11. 2023 o 16.30 h
UDATNÁ POSÁDKA
Predstavenie detskej divadelnej 
scény, účinkuje Divadlo Žihadlo.
Vstupné: 3 €
Miesto: veľká sála Istra Centra

25. 11. 2023 o 19.00 h
KATARÍNSKA ZÁBAVA
Večer s moderátorom Richardom 
Vrablecom a skupinou Gin-Tonic, 
akrobatický rock and roll, jazda 
na divokom býkovi.
Vstupné: 35 €
Predaj vstupeniek  
na info@fragolinoristorante.sk 
alebo vo Fragolino Ristorante, 
Opletalova 94. 
Miesto: veľká sála Istra Centra

2. 12. 2023 o 18.00 h
NO HALÓ!: PI ČAJ, MILÁČIK!
Premiéra nadčasovej fran-
cúzskej komédie vás zavedie 
za oponu divadelného súboru 
NO HALÓ!, ktorý sa horlivo 
snaží pripraviť premiéru nového 
predstavenia. 
Miesto: veľká sála Istra Centra
Zmena programu vyhradená!

MÚZEUM KULTÚRY 
CHORVÁTOV 
NA SLOVENSKU

Istrijská 68, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves 
E-mail: andrej.solar@snm.sk
www.snm.sk/mkchs
Otvorené: utorok – piatok  
od 11.00 do 16.00 h

3. – 30. 11. 2023
FOTOFÓRUM

Výstava fotografii zaradených 
do 2. najkrajšieho kalendára 
Slovenska 2023. 
Miesto: SNM – Múzeum kultúry 
Chorvátov na Slovensku

7. 12. 2023 o 17.00 h
MARTA FÖLDEŠOVÁ: TÍŠINY
Vernisáž výstavy fotografií z De-
vínskeho jazera. Výstava potrvá 
do 31. 1. 2024.
Miesto: SNM – Múzeum kultúry 
Chorvátov na Slovensku

 TURISTICKÁ 
INFORMAČNÁ 
KANCELÁRIA 

Istrijská 49, 841 07 Bratislava- 
-Devínska Nová Ves
E-mail: info@tikdnv.sk
www.tikdnv.sk
Otvorené: pondelok – nedeľa  
od 10.00 h do 18.00 h

6. – 9. 12. 2023 od 11.00 
do 22.00 h 
STÁNOK NA VIANOČNEJ 
ULIČKE
Počas podujatia Vianočná 
ulička sa Turistická informačná 
kancelária presúva na Hradištnú 
ulicu. Kamenná predajňa bude 
zatvorená. 

POŽIČOVŇA BICYKLOV 
Otvorené: od 1. 10. do 30. 4.  
pondelok – piatok od 9.00 do 17.00 h

STK DEVÍNSKA NOVÁ VES
ZŠ I. Bukovčana 3, 841 07 Brati-
slava-Devínska Nová Ves
E-mail: gabriel.fratric@gmail.com

2. 12. 2023 
EXTRALIGOVÉ ZÁPASY ŽIEN 
V STOLNOM TENISE
• o 10.00  Devínska Nová Ves –
Trenčianske Jastrabie 
• o 16.00 h Devínska Nová Ves – 
Topoľčany
Miesto: ZŠ, Ulica I. Bukovčana 3

OZ GAUDETE DNV  
(CHARITA DNV)
Istrijská 15, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves
E-mail: charitadnv@gmail.com
www.devinska.fara.sk

9. 12. 2023 od 10.00 do 12.00 h
ZÓNA BEZ PEŇAZÍ 
Miesto: Domček vedľa kostola

DUÁLNA AKADÉMIA
J. Jonáša 5, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves
E-mail: info@dualnaakademia.sk
www.dualnaakademia.sk
6. 12. 2023 od 14.00  
do 18.00 h
VIANOČNÉ TRHY V DUÁLKE
Vianočné trhy s pohostením, 

na ktorých študenti a študentky 
ponúknu svoje výrobky. Výťažok 
z predaja venuje škola Centru 
pre deti a rodiny v Bernolákove 
a Domovu seniorov Senecio 
v Devínskej Novej Vsi. Trieda, 
ktorá získa najvyšší príspevok, 
vyhrá  deň voľna navyše.
Miesto: Duálna akadémia

ZÁKLADNÁ ŠKOLA
Ulica I. Bukovčana 3, 841 08 
Bratislava-Devínska Nová Ves

2. 12. 2023 od 14.00 do 18.00 h
ADVENTNÉ DIELNE
Výroba drobných vianočných 
predmetov a dekorácií so vstup-
ným 1 – 3 eurá (podľa finančnej 
náročnosti použitého mate-
riálu) do každej z dielničiek. 
Vďaka tejto akcii s tradíciou sa 
už podarilo vybudovať školské 
kino, zakúpiť didaktickú tech-
niku alebo odmeny pre žiakov 
v rôznych súťažiach. 
Miesto: budova školy na Ulici  
I. Bukovčana 1

ZÁKLADNÁ UMELECKÁ ŠKOLA
Istrijská 22, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves
E-mail: zusistrijska@ba.netlab.sk
www.zusistrijska.bratislava.sk

21. 11. 2023 o 18.00 h 
JESENNÝ KONCERT
Galakoncert Umelcov z Istrijskej. 
Predstavia sa dychové orchestre 
Istropolitanček, Istropolis Con-
cert Band, sláčikový orchester 
Fire Strings a spevácke zbory 
ZUŠkári a VENI. 
Vstupné: 3 eurá
Miesto: DK Dúbravka, Saratov-
ská 2/A

FARMÁRSKE TRHY 
16. 12. 2023 od 8.00 do 14.00 h 
Miesto: Námestie J. Kostru
Nakúpite lokálne a čerstvé po-
traviny a výrobky priamo od far-
márov.

ZÁMOK SCHLOSS HOF
2294 Schloßhof 1, Rakúsko
www.schlosshof.at

VIANOČNÉ TRHY
18. 11. – 19. 11. 2023 
25. 11. – 26. 11. 2023 
2. 12. – 3. 12. 2023
8. 12. –  10. 12. 2023
16. 12. – 17. 12. 2023 
 od 10.00 h do 19.00 h
Vstupné: 4 € deti, 8.50 € dospelí

VianočnáVianočná

uličkaulička

6. - 9. DECEMBER NA HRADIŠTNEJ ULICI

20232023

Príďte zažiť aj tento rok atmosféru 
Vianočnej uličky do Devínskej Novej Vsi

Viac informácií nájdete na www.vianocnaulicka.sk

INFOSERVIS


